
Izveštaj sa takmičenja „2016 CEV U20 European Championship Men“ 

Krajem juna stigle su dve vesti iz CEV-a. Prva je da sam i zvanično proglašen u međunarodnog sudiju, 

a druga je da sam nominovan kao jedan od 16 međunarodnih sudija za finalni turnir U20 Evropskog 

prvenstva za muškarce. Možete samo da zamislite kako sam se iznenadio. 

Finalni turnir održan je u Bugarskoj (Plovdiv i Varna) u periodu od 02.09. do 11.09. Naša muška ekipa 

je bila određena da nastupa u Varni, pa je meni pripala čast da sudim u Plovdivu, koji je određen i za 

domaćina druge faze posle utakmica u grupama. 

Za turnir u Plovdivu je od strane sudijske komisije CEV-a određeno 8 međunarodnih sudija: Omero 

Santanasi (ITA), Vasilis Vasiliadis (GRE), Lihan Burhan (TUR), Dušan Ričlik (CZE), Igor Šimpl (SVK), 

Vjačjakovič Serhej (BLR), Jevgenij Makšanov (RUS) i Đorđe Stevanović (SRB). Predstavnici sudijske 

komisije su bili Lućano Gaspari (ITA) i Đula Radi (HUN). Član žirija je bio i naš Slobodan Milošević Ševa. 

Stigli smo u Plovdiv 30.08. i tog dana smo se upoznali i zakazali sastanak za sutra ujutru. 

Sledećeg dana smo se svi i zvanično upoznali i predočene su nam tehničke stvari oko turnira, prevoza, 

načina rada sudijske komisije i dogovoren je sastanak sutra ujutru sa doktorom radi medicinskih 

pregleda. 

Sudijske sastanke smo održali samo tog dana i rečeno nam je da se neće ujutru održavati klinike osim 

u slučajevima većih propusta. Posle svake utakmice članovi komisije će nam u svlačionici predati 

ocene i svoja zapažanja oko utakmice, a sve u svrsi unapređenja našeg rada.  

Gospodin Lućano Gaspari nam je kao predsednik Sudijske komisije CEV-a izložio novu filozofiju rada 

sudijske komisije:  

 Najbitnije je da sudije ne smeju da budu strogi policajci na utakmici i da su glavne zvezde na 

utakmici igrači, a ne sudije i treneri. Igračima možemo i da istolerišemo neke izlive emocija i 

strasti, možemo da istolerišemo kada skoče sa klupe ili slave u zoni za zagrevanje posle sjajnog ili 

važnog poena.  

 Sa druge strane treneri moraju da se ponašaju smireno i korektno i njihove ispade treba u 

startu sprečiti, a ako se takvo ponašanje ponovi i sankcionisati. 

 Pametan sudija može mnogo nedoumica kod igrača da reši svojom smirenom reakcijom, 

ljubaznim ponašanjem i osmehom. 

 Nikako ne odmahivati rukama igračima i svaki pokret treba da bude odmeren, a najviše se 

problema rešava osmehom i smirenim, sigurnim stavom. 

 Igrači koji sada igraju juniorsko prvenstvo će već od sledeće godine igrati u svojim klubovima 

na međunarodnoj sceni i sigurno će vas se sećati, tako da je svaka utakmica bitna za građenje 

renomea mladog međunarodnog sudije. 

  Za međunarodne sudije svaka utakmica je bitna i na svakoj moramo biti maksimalno 

koncentrisani i pripremljeni. 

Đula Radi je održao prezentaciju o radu i zaduženjima drugog sudije. Našim sudijama je sve to 

poznato i postala nam je rutina pa ne bih mnogo pažnje u ovom izveštaju posvetio tome. Uglavnom 

je bilo reči oko položaja kod stuba, kretanja kada je lopta bliže drugom sudiji i slično. Kod nas se i na 

nižim ligama te instrukcije primenjuju sa uspehom. 



Posvećena je i pažnja izmenama, pogotovo u situacijama kada imamo tablete koji rade. Kod nas je na 

nekoliko utakmica internet bio problem pa smo se na turniru prilagodili i takvim situacijama i sve je 

bilo u najboljem redu, osim u jednom slučaju kada su se kolege zbunile i pogrešnoj ekipi dodelile 

sankcije za zadržavanje, ali je to brzo ispravljeno. 

Sledećeg dana smo ujutru imali test sa doktorkom iz CEV medicinske komisije, kojoj je pomagao i 

lokalni kolega. U mom slučaju je sve bilo ok, jedino sam bio malo niži nego inače, ali svi su bili. 

Verovatno merač nije bio baždaren kako treba. Pošto je nekima to „udarilo na sujetu“ propust je brzo 

rešen . 

Popodne smo imali test, koji smo svi dobro uradili, a rezultate smo dobili na email, nisu saopšteni 

javno. Dobili smo uveče i nominacije, ja sam određen da budem I sudija na trećem meču između 

ekipa Nemačke i Slovenije. 

Uveče smo bili u hali na tehničkom sastanku, gde smo videli da ne možemo da probamo rad sa 

tabletima jer nema interneta u hali, ali su nas domaćini uverili da će sve biti u redu sutra. Takođe ni 

komunikatori nisu bili tu, ali je obećanje palo da će sutra i to biti rešeno. 

 

U petak 02.09. je počeo turnir i svi smo morali da budemo prisutni u hali celog dana. Ja sam morao da 

sačekam kolege da odsude svako po 5 setova u prve dve utakmice. Na drugoj utakmici je i pukla 

mreža, pa je ona trajala 156 minuta ukupno. Tom dugačkom prekidu je kumovala i neorganizovanost 

domaćina koji nisu znali da zamene mrežu iako su imali rezervnu. Moja, treća utakmica, je trajala 

„samo 4 seta“ tako da sam uveče imao sponzore za piće. Svi su bili zadovoljni mojim suđenjem, posle 

utakmice samo pohvale i želja da nastavim tako i ubuduće. Izašli smo iz hale u ponoć. 

Drugog dana sam bio II sudija na utakmici za prvo mesto u grupi (tada nije delovala toliko bitno ta 

utakmica) između Poljske i Ukrajine. Opet sam dobio posle utakmice pohvale i odličnu ocenu. Jedina 



je zamerka bila da posle zvižduka pokažem brzo znak i da bih to trebao da usporim i posle znaka 

sačekam prvog sudiju da pokaže stranu. To sam u sledećim utakmicama i ispravio. 

Trećeg takmičarskog dana sam bio I sudija na meču Ukrajina-Slovenija i rezervni na sledećoj utakmici. 

Opet sam pohvaljen, uz odličnu ocenu, a utakmica nije bila teška. 

  

Posle tri takmičarska dana imali smo slobodan dan. Neki su išli u manastir u blizini Plovdiva, a „neki 

smo išli na more“ u Sozopolj. Super smo se proveli, kupali se, jeli morske plodove i vratili se uveče na 

zajedničku večeru u italijanskom restoranu. 

Četvrtog takmičarskog dana sam bio II sudija na utakmici Bugarska-Nemačka. Sve je bilo u redu, bez 

primedbi i uz odličnu ocenu. 

Petog takmičarskog dana sam bio rezervni sudija, tako da sam praktično ceo dan iskoristio za 

odmaranje. 

Posle grupne faze Dušan i Serhej su otišli kući, a došlo je troje sudija iz grupe u Varni, crni „kao da su 

bili na moru“ . Pričali su u šali kako je more bilo daleko od hotela, kako je stalno padala kiša i da 

uopšte nisu imali vremena za kupanje. Sa njima je došao i Patrik Rašar iz Francuske kao član sudijske 

komisije i kontrolor suđenja. 

Dobili smo nominacije za sledeći dan. Ja sam određen da sudim kao prvi sudija polufinalni meč 

Poljska-Rusija.  

Sledećeg dana se osećalo da je ova utakmica finale pre finala, počele su neke priče da su te dve ekipe 

već 3 godine na svim takmičenjima najveći konkurenti i da su se spremali za ovu utakmicu celu 

godinu. Nisam se nešto „primio“ na ovu priču. Koliko ja znam oni se ne vole jos od 1939. godine, šta 

je tu novo? 



 

Utakmica je bila izvanredna i suđenje je bilo na nivou utakmice. Poljaci su pobedili sa 3-1 i započeli 

veliko slavlje. Bilo je zaista zadovoljstvo suditi sa Omerom, sudijom koji sudi italijansku „Seria A“ ligu 

već 25 godina. Na ovakvoj utakmici mnogo znači i primena svih tehnologija kao što su tableti za prvog 

i drugog sudiju, a i komunikatori. Mi smo posle utakmice dobili čestitke i više nego odlične ocene. 

Nije bilo nikakvih primedbi, a bilo je i nekoliko „x-ova“ u koloni A.  

Poslednjeg dana sam bio II sudija na utakmici za 5. mesto između ekipa Turske i Slovenije, a finale je 

sudio Omero Santanasi iz Italije u svojoj poslednjoj međunarodnoj utakmici.  

Posle završetka svih protokola oko dodele medalja i individualnih nagrada išli na večeru zajedno sa 

delegatima CEV-a, članovima žirija, lokalnim organizatorima i svim sudijama.  Predsednik sudijske 

komisije CEV-a i kontrolor suđenja na ovom takmičenju Lućano Gaspari nam se zahvalio na odličnom 

suđenju prethodnih dana, kao i na ponašanju koje je bilo za pohvalu. 

Sutradan sam se sa našom ekipom uputio kući, lepo smo se družili. Momci su bili dobro raspoloženi 

iako su bili sedmi.  

Zaista je bilo zadovoljstvo reprezentovati našu zemlju i sudijsku organizaciju na ovakvom takmičenju i 

zahvalan sam Odbojkaškom savezu Srbije, Sudijskoj organizaciji Srbije, kao i članovima Sudijske 

komisije CEV-a, a posebno predsedniku Lućanu Gaspariju i sekretaru Zorici Bjelić na ukazanoj šansi. 


